
Protokół nr LXII  

Sesji Rady Miejskiej w Mogielnicy 

z dnia 28 lipca 2022 r. 

 

   Obrady rozpoczęto 28 lipca 2022 o godz. 08:00, a zakończono o godz. 10:42 tego samego 

dnia. Obradom przewodniczył Grzegorz Michalski. Powitał  burmistrza Sławomira 

Chmielewskiego, skarbnik Annę Lewandowską, Dyrektora ZGKiM Mateusza Muszyńskiego, 

Komendanta Gminnego Związku OSP RP w Mogielnicy Damiana Kołodziejczyka, Dyrektor 

ZSO w Mogielnicy Małgorzatę Tabor, najlepszą tegoroczną Maturzystkę Luizę Smolagę, 

sołtysów, radnych, Przewodniczących Komitetów Osiedlowych, mieszkańców. Przywitał 

nową panią Sołtys (Wólki Gostomskiej) Magdalenę Wielgus. 

   Radny Włodzimierz Wasiak pogratulował Pani Magdalenie Wielgus objęcia funkcji sołtysa 

i życzył wytrwałości w pełnieniu społecznej funkcji. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

1. Otwarcie. Stwierdzenie kworum. 

Przewodniczący Grzegorz Michalski otworzył LXII Sesję Rady Miejskiej w Mogielnicy. 

 

2. Powołanie Sekretarza obrad. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski zgłosił kandydaturę Ireny Bogdan na sekretarza obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

powołania Sekretarza obrad. Zgłoszono kandydaturę radnej Ireny Bogdan za jej zgodą. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Radecki , Bogdan 

Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Małek, Jan Marciniak, Piotr Nejman 

 

3. Wręczenie nagrody dla najlepszego maturzysty w roku szkolnym 2021/2022 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski  pogratulował najlepszej maturzystce roku szkolnego 

2021/2022 pięknego wyniku. Jak widać po jej wynikach można. Każde zdolne dziecko, 

dobrzy nauczyciele zawsze znajdą siłę na to, żeby wykształcić tak zdolnego ucznia. Mamy 

wielu zdolnych uczniów którzy osiągnęli i zrobili już karierę i ma nadzieję że również Luiza 



tego dokona. Dołączył gratulacje również dla rodziców Luizy. Dodał że inwestycja w naukę 

jest jedną z najlepszych inwestycji.  

   Pani Luiza Smolaga podziękowała powiedziała że czuje się  naprawdę zaszczycona 

wyróżnieniem i bardzo doceniam takie gest. 

 

   Dyrektor ZSO w Mogielnicy Małgorzata Tabor podziękowała za wyróżnienie  uczennicy. 

Poinformowała, że Luiza zdobyła znacznie wyższy wynik niż zeszłoroczna  najlepsza 

maturzystka którą również Państwo uhonorowaliście takim wyróżnieniem. Luiza jest już 

studentem na kierunku finanse i rachunkowość. Dołączyła również gratulację dla rodziców 

Luizy. Poinformowała iż wie, że toczą się burzliwe dyskusje na temat egzaminów 

zewnętrznych szkoły podstawowej i liceum. Jak Państwo widzicie jeżeli ze strony dziecka są 

chęci i możliwości to my kształcimy i szlifujemy diamenty. Powiedziała „chciałbym państwa 

w tym miejscu zaprosić na merytoryczną dyskusję na temat naszych wyników egzaminów 

zewnętrznych. Jeżeli państwo wyrażacie taką ochotę to koniec września początek 

października myślę bardzo chętnie byśmy na wszystkie pytania odpowiedzieli ale również 

mógłby przedstawili Jak wygląda nasza praca bo sami państwo sobie zdaję sprawę z tego że 

oświata to zbyt poważny problem żeby wiedzę o nim czerpać z Facebooka chcemy państwu 

zaproponować naprawdę merytoryczną dyskusję. 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski powiedział, że Pani Luiza wypływa na głębokie wody, 

zaczyna się dorosłe życie to co teraz będzie i będzie w przyszłości może zadecydować 

 o dalszym życiu więc proszę tą szanse wykorzystać. 

 

4. Informacja Burmistrza z działań z poprzedniej sesji. 

 

   Burmistrz poinformował że od ostatniej sesji zwykłej zostały wydane zarządzenie od nr 27 

do nr 61. 

 

5. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

 

   Radny Bogdan Sawicki : Chciałem sprostować pewną rzecz, w której się pomyliłem, 

a jeszcze przedtem. Te protokoły pokazały się dopiero wczoraj w nocy na stronie eSesja. 

O 8:47:33 wczoraj rano były dopiero zamienione na PDF, ale to inna sprawa. Także radni 

mogli sobie poczytać dopiero w nocy te protokoły, żeby się z nimi zapoznać. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski : Przepraszam, że Panu przerywam, ale był na to cały 

dzień od 8:00,no załóżmy od 9:00 i sam Pan to powiedział i nagle mówi Pan, że 9:00 to jest 

noc. 

Radny Bogdan Sawicki: Po 1:00 w nocy zauważyłem. Dobrze, to jest inna sprawa. 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski : Jeżeli nie było tych protokołów, mógł Pan do mnie 

zadzwonić. Ja bym zadzwonił do kierownika Rady, Biura i dostałby Pan informację, 

kiedy protokoły będą dostępne. 

 

   Radny Bogdan Sawicki: Chciałbym przeprosić za pomyłkę, którą mówiłem na sesji z 24 

czerwca, bo o to właśnie chodzi. Tam mówiłem, że my sprzedaliśmy ziemię po 30 zł za metr 

kwadratowy, a odkupimy za 60.To jest nieprawda, to było 4 lata temu. Faktycznie my 

sprzedaliśmy po 18,80 zł za metr kwadratowy brutto, a mamy odkupić po 30 zł za metr 



kwadratowy netto, więc to jest takie pierwsze sprostowanie. Następnie chciałbym już 

oficjalnie powiedzieć, że z orzecznictwa Sądu Najwyższego wynika, że żaden przepis 

szczególny nie nałożył na gminę obowiązku budowy urządzeń infrastruktury technicznej na 

nieruchomościach wykupionych przez inwestorów pod budownictwo mieszkaniowe. O tym 

mówiłem, ale nie miałem podstaw, teraz mam podstawy. I trzecia rzecz i ostatnia. Pani 

Małgorzata Sierajewska, był tutaj błąd w nazwisku, napisała, że przyjmujemy te drogi 

publiczne z mocy ustawy i przejmując te drogi, było to dyskutowane na Komisji Budżetu, że 

w zamian oddamy im, żeby oni się zmieścili w parametrach drogi i tak dalej. Powyższe 

stwierdzenie nie polega na prawdzie, jak się mówi w prokuraturze i w sądzie, ponieważ nie 

było ani słowa na Komisji Budżetowej 11 kwietnia na temat zamiany jakichkolwiek terenów. 

Było tylko i wyłącznie, że my oddajemy 2 metry czy 3 metry pasa drogi, nic więcej, więc to 

wszystko zostało stworzone pomiędzy kwietniem a czerwcem mi rzucone radnym na stół na 

początku sesji. I to wszystko, dziękuję bardzo. Aha, i wynik głosowania oczywiście 

imiennego z 11 kwietnia był taki. W sprawie przekazania drogi gminnej działka nr 330 firmie 

RJ Trade celem wytyczenia drogi wewnętrznej. Wynik głosowania 6 głosów. Nie ma tam nic, 

ani słowa na temat zamiany jakiejkolwiek. Dziękuję to wszystko. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołów z poprzednich sesji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Radecki , Bogdan 

Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Małek, Jan Marciniak, Piotr Nejman 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie WPF na lata 2022 - 2027. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

    Radny Edward Kieszek: Montaż paneli fotowoltaicznych powinien spowodować korzyści 

dla jednostek strażackich, jeżeli chodzi o koszt opłaty za energię elektryczną. Do tej pory 

podpisane umowy powodowały, że wzrosły jeszcze te opłaty mimo założonych paneli 

fotowoltaicznych. Moje pytanie jest takie. Czy w miejscowości Dziarnów podobna będzie 

sytuacja? Czy w tej chwili przyniesie to korzyści jednostce? 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Proszę Państwa w tym co powiedział Pan radny 

Kieszek, jest stek nieprawdy. Każdy montaż instalacji fotowoltaicznej powoduje oszczędności 

w jednostkach Ochotniczych Straży Pożarnych polega na tym, że one są zarejestrowane jako 

 i taryfa jest jak dla przedsiębiorców, więc z tego tytułu opłaty stałe są wysokie. 

Natomiast zużycie energii jest małe, więc jeżeli mówimy o różnicy między rachunkami, 

które były, a które są, one są obniżone o wartość tą, która została zużyta energii. 

Czyli jeżeli za energię nie płacą, no to po prostu sytuacja jest taka, że oszczędzają. 

Najlepszym przykładem jestem tego sam, bo od 5, 6 lat jestem użytkownikiem instalacji 



fotowoltaicznej i rachunek, który przyszedł w ubiegłym tygodniu, to bodajże za pół roku 124 

zł, jeśli się nie pomyliłem, więc myli Pan pojęcie taryfy przemysłowej od taryfy 

indywidualne, natomiast oszczędności na tym są, bo panele fotowoltaiczne pracują Panie 

Kieszek. 

 

   Radny Edward Kieszek: Panie burmistrzu, jeżeli koszty w jednostce opłaty wzrastają, to 

jakie to są oszczędności? Kto tu mówi nieprawdę? Bo przecież jednostki płacą, mimo że są 

oszczędności w zużyciu energii, ale koszty opłat są kilkakrotnie wyższe niż do tej pory. 

Strażacy sami się z tym zgłaszają i mówią. Nawet była dyskusja, tu radny Małek o tym 

rozmawiał na jednej sesji. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Szanowni Państwo ja się Państwa spytam. A czy 

Państwu rachunki za prąd rosną? Pytam o opłaty stałe, bo wiadomo, że za każdy zużyty 

kilowat trzeba zapłacić i ten prąd jest droższy. A czy opłaty stałe Państwu się zmieniają 

 w przeciągu ostatnich 3 lat? U mnie się zmieniły. U mnie się zmieniły szanowni Państwo. 

Kilka lat temu same opłaty stałe to była jakaś jedna opłata przesyłowa. Teraz doszła opłata 

mocowa, opłata handlowa i to są opłaty, od których się nie da uciec. Fakt faktem jeżeli jest 

taryfa przemysłowa i taryfy przemysłowe również były wcześniej w jednostkach OSP, nie jest 

tak, że zamontowanie instalacji fotowoltaicznej spowodowało przejście na taryfę 

przemysłową szanowni Państwo, żeby to też było jasne i jeżeli ten wniosek, który jest 

złożony i intencja, żeby jednostki OSP były traktowane jak gospodarstwa indywidualne 

udałoby się przepchnąć w naszym Sejmie i ta inicjatywa ustawodawcza by znalazła 

odzwierciedlenie w rzeczywistych aktach prawnych, to na pewno te opłaty zmaleją. Była też 

pandemia, były 2 lata, kiedy w jednostkach się nic praktycznie nie działo szanowni Państwo  

i tak naprawdę oczywiście rachunki przychodziły i przychodziły za opłaty stałe, za zużycie 

minimalne, które i tak instalacje fotowoltaiczne, które są zamontowane, pokrywały zużycie. 

 

   Radny Bogdan Sawicki : chciałbym zadać pytanie. Czyja to jest wina, że nie dopatrzył, 

że montaż paneli fotowoltaicznych spowoduje zmianę taryfy i zwiększenie opłat przez  

strażaków? Czyja to jest wina? 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Panie Bogdanie ja przed chwilką mówiłem, 

że zamontowanie instalacji fotowoltaicznej nie spowodowało zmiany taryfy. Zmienił się 

licznik na licznik dwukierunkowy. Nie przyniosło żadnych oszczędności.  Ale taryfa się nie 

zmieniła. Przed zamontowaniem instalacji fotowoltaicznych jednostki OSP były traktowane 

jako przedsiębiorcy i po zamontowaniu instalacji fotowoltaicznej jest szanowni Państwo tak 

samo. Inaczej szanowni Państwo nie jestem pełnej i bardziej obraziście tego wyjaśnić. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie WPF na lata 2022 – 2027. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Radecki , Bogdan 

Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) 



Wiesław Małek, Jan Marciniak, Piotr Nejman 

  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Szanowni Państwo w międzyczasie zajrzałem jeszcze 

do Internetu i odnośnie tej taryfy wyjaśnienia, jeżeli 2 Panowie to zrozumieją to dobrze,  

a jeżeli nie zrozumieją, to już nie będę tłumaczył. W ustawie OSP jest wprowadzony zapis 

odnośnie zmiany taryfy, ale do tej pory URE czyli Urząd Regulacji Energetyki tego nie 

wprowadził. Dlatego opłaty stałe nadal są wysokie w jednostkach OSP. Rozumiem, że 

Państwo zrozumieli, a tych 2 Panów zapraszam do przejrzenia rachunków w najbliższej 

jednostce OSP czyli w Miechowicach i wtedy Panu zostanie wyjaśnione, na czym polega 

problem. Panie Kieszek Pan poczeka sekundę, niech dokończę, niech się Pan nie denerwuje. 

Na spokojnie, mamy jeszcze czas. Sesja może trwać do rana. Proszę Państwa kilka słów 

wyjaśnienia. W tej uchwale macie zapis o zwiększeniu środków w kwocie 30 000 zł 

na budowę wodociągu Aleja 4 i 5. Wyjaśnienie. Te środki zwiększone pójdą na budowę 

przyłączy, tu informacja dla radnego, przy czym przyłącza budowane są tylko i wyłącznie 

granicy działki tak, jak zostały zaprojektowane. Przyłącze za granicą działki jest już realizacja 

po stronie właściciela. Jeżeli jest działka pusta, no to on będzie kiedyś się przyłączyć i wtedy 

kiedy na tej alei 4 czy 5 zostanie wykonana nawierzchnia asfaltowa, to po prostu nie będzie 

ona niszczona, z czym mamy do czynienia wielokrotnie, że gdzieś wykonano nawierzchnię, 

a potem ludzie dopiero budują przyłącza. Więc taka tutaj została przyjęta zasada. 

Zwiększamy również o 100 000 zł na przebudowę chodników na Osiedlu Belweder. Z jakiego 

powodu? No z takiego powodu, że ceny trzymają się dobrze zgodnie ze wskaźnikiem inflacji 

do projektu budżetu, a wskaźnik inflacji do projektu budżetu, może skarbnik mnie poprawi 

 o dziesiątą procenta, były przyjęte 3%, więc w tym roku wzrost cen miał być 3%. 

A jest ile? 15%. A do końca roku szacuję, że będzie 20%. Więc ceny rosną, więc musimy 

zwiększyć kosztorys, który otrzymałem, bo projekt budżetu, powtarzam to niektórym radnym, 

żeby zrozumieli, projekt budżetu jest stworzony na podstawie mojego oszacowania wartości 

zadania. Potem dopiero po wprowadzeniu zadania jest robiona dokumentacja. Po zrobieniu 

dokumentacji jest robiony kosztorys, więc rzeczywistą wartość poznaję dopiero w ciągu roku 

i z tego powodu te ceny się zmieniają. Kolejna sprawa, nie wiem czy Państwo zwróciliście 

uwagę, będzie przebudowa kanalizacji na działce numer 523/10 w Mogielnicy. Dotyczy to 

fragmentu kanalizacji, który znajduje się za Jatkami. Za Jatkami znajduje się fragment drogi 

gminnej i doszło do takiej sytuacji, że nastąpiła tam kolizja, czyli kanalizacja wchodzi, czy 

biegnie po granicy działki właścicieli tych, którzy wykupili kiedyś Jatki. W związku z tym 

musimy przebudować, bo jeżeli właściciel zabuduje działką do granicy, to co wtedy? 

No wybuduje budynek na tej kanalizacji i z tego powodu trzeba będzie opracować 

dokumentację i przebudować. Oczywiście też jest to wartość szacunkowa, którą przyjąłem do 

projektu budżetu bez kosztorysu, więc ona będzie się pewnie zmieniała. Mam nadzieję, że in 

minus. Kolejna sprawa, informacja dla sołtysa z Gracjanowa. Wielokrotnie była zgłoszona 

sprawa dotycząca budowy oświetlenia w Gracjanowie. Przejechałem ten odcinek, tam jest, 

policzyłem, już teraz nie pamiętam ile gospodarstw. 3, przepraszam 3, bo pozostałe od Pana 

sołtysa jest oświetlenie i do skrzyżowania z drogą gruntową na Rykały w prawo też jest 

oświetlenie. Tam są 3 gospodarstwa i zrobimy taki eksperyment, ponieważ tak jak mówiłem 

na poprzedniej sesji nadzwyczajnej, jesteśmy po przetargu na zakup energii i proszę sobie 

teraz porównać. Do końca tego roku płacimy jeszcze jako gmina 0,39 zł za energię. Od 

przyszłego roku przetarg już jest rozstrzygnięty - 1,19 zł. Czyli ilokrotnie wzrost? 



Ile? 3 razy. Płaciliśmy za oświetlenie gminy 500 000 zł. Ile w przyszłym roku będziemy 

płacić? 1 500 000 zł - czysty rachunek. No inflacja miała być 3% podobno. Proszę Państwa, 

więc te 3 lampy Panie sołtysie tutaj informacja taka, to będą 3 pierwsze lampy 

eksperymentalne, które zostaną zamontowane, one są z ogniwami fotowoltaicznymi,  

z podwyższonymi parametrami przechowywania energii i eksperymentalnie w tych 3 

miejscach, gdzie jest ten skręt do tych gospodarstw, tam je zamontujemy. Jeszcze pozostaje 

jedna kwestia do rozstrzygnięcia, ale to sobie rozstrzygnę potem. Natomiast mają taką cechę 

te lampy w stosunku do innych, że można je podłączyć do sieci. Czyli gdyby z jakiegoś 

powodu, one jak gdyby nie sprawdzały się, wcześniej się wyłączały i tak dalej, no to będzie 

możliwość podłączenia ich do sieci. Czyli w momencie, kiedy rozładuje się akumulator, 

będą wtedy zasilane z sieci. Tutaj a propos tego co 2 dni temu oglądałem w telewizji, że 

nawet miasta niemieckie będą wyłączać prąd, więc sygnalizuję Państwu, że w obecnej 

sytuacji i obecnej polityce rządu i walki z inflacją przez Narodowy Bank Polski przewiduje 

wyłączenia energii, znaczy wyłączenia lamp na terenie gminy Mogielnica. To z jednego 

podstawowego powodu. Po prostu nas nie stać. Musimy wyważyć, czy realizujemy budowy 

chodników czy kawałków dróg, czy będziemy oświetlać, że tak powiem, puste ulice  

i prawdopodobnie przymierzam się, jeżeli nic się nie zmieni, no bo może gminy dostaną 

dopłaty. Tak jak na węgiel zostaną dodrukowane, węgiel zostanie dodrukowany, no to może 

niebawem może jeszcze prąd zostanie dodrukowany. Więc tak wygląda sprawa tych lamp 

Panie sołtysie. Oczywiście zakup i tak dalej, trochę to będzie trwało, ale taka przymiarka jest. 

Jak zostało uzgodnione na posiedzeniu Komisji Budżetowej, będziemy eksperymentować. 

Jak wyglądają te lampy? Oferta znajduje się u Pana Grzegorza Frasońskiego, można je 

zobaczyć. Dalej, budowa oświetlenia w ul. Dziarnowskiej. Proszę Państwa zakład 

energetyczny rozstrzygnął pierwszą część przetargu, to już na sesji nadzwyczajnej mówiłem, 

ale sołtysi może nie słyszeli, na ul. Dziarnowskiej trwa przebudowa całej ulicy. Czyli 

przebudowano sieć kanalizacyjną, sieć wodociągową, pokryto tymczasową nawierzchnią 

grysowo-asfaltową te doły, które pozostały po przekopaniu pod wodę i kanalizację i kolejnym 

etapem jest wymiana oświetlenia. Wymiana oświetlenia czyli te słupy, które są, zostaną 

odrzucone. To jest zadanie po stronie zakładu energetycznego. No i długoletnie moje starania, 

bo to będzie chyba najdłużej trwająca realizacja inwestycji w gminie Mogielnica za mojej 

kadencji, proszę Państwa po długoletniej staraniach, po wizycie w PGE i w Grójcu, 

 i w Skarżysku, zakład energetyczny rozpisał przetarg i wyłonił wykonawcę na przebudowę 

oświetlenia do skrzyżowania z ul. Kilińskiego. Podzielili na części. Wybrali już wykonawcę. 

Wykonawca już był u mnie. Przedstawił się, powiedział, że będzie realizował. Pewnie zbiera 

teraz materiały, czeka aż dopłyną z Chin podzespoły, no i pewnie przystąpimy do budowy. 

My w tym czasie musimy wybudować oświetlenie, ponieważ oświetlenie jest po stronie 

gminy. Jeżeli zakład energetyczny przebuduje linie zasilające do budynków, to nie będzie 

lamp. Z jakiego powodu? Usuwamy te słupy betonowe, które są. W to miejsce staną takie 

słupy, jakie są na rynku, czy na ul. Warszawskiej, więc w tej chwili też 600 000 zł jest na 

przebudowę oświetlenia od drogi wojewódzkiej do skrętu na oczyszczalnie ścieków, tak 

mniej więcej określam, mniej więcej od razu mówię i na tym odcinku rozstrzygniemy 

przetarg, postaramy się rozstrzygnąć przetarg na cały odcinek. Mam nadzieję, że znajdziemy 

firmę. Może znacie jakąś Państwo, więc może jest jakaś zaprzyjaźniona, nie znam żadnej 

zaprzyjaźnionej. Moja rodzina nie prowadzi żadnej firmy energetycznej, więc nie będzie tutaj 

jakiegoś nepotyzmu, ale może kogoś znacie, to zapraszamy do przetargu, bo teraz zaprasza 

się firmy do przetargu, poszukuje się takich firm, bo naprawdę nie ma kto realizować. Zresztą 

chyba Państwo w domu jak robicie remonty, to wiecie jaka jest sytuacja. Trzeba się prosić 

 o wszystko. I przebudujemy oczywiście po wybraniu wykonawcy do Kilińskiego. Dalej mam 

nadzieję, że zakład energetyczny wyłoni wykonawcę na pozostałą część, no i zrealizujemy 

pozostałą część. Szacowana wartość zadania to jest 600 000 zł. Życie pokaże przy inflacji 3% 



planowanej, jaki będzie rzeczywisty jej koszt. Dalej, wykonanie ogrodzenia siłowni 

zewnętrznej w miejscowości Brzostowiec. Przy szkole została zbudowana siłownia 

 w Brzostowcu, nie widzę Pani sołtys, a jest Pani sołtys, została wybudowana siłownia 

 i wielokrotnie była zgłaszana sprawa odnośnie tej siłowni. Więc ponieważ zostały 

zakończone już podziały geodezyjne, ta część siłowni została wydzielona, radni to widzieli 

na posiedzeniach komisji i jest czas, żeby oddzielić tą siłownię od pozostałych działek. 

Ponieważ teren szkoły został podzielony na działki budowlane i te działki budowlane po 

uchwałach Rady, chyba już Rada mnie upoważniła, chyba była tak, będziemy rozpisywać 

przetarg, wyceniać. Także zapraszam również chętnych do zakupu tych działek. Proszę 

Państwa wydzielimy tą siłownię tak, żeby tak jak mówię, była tutaj wydzielona ta część od 

pozostałych działek, bo w momencie kiedy ktoś wykupi sąsiednią działkę, no to może być 

problem granicy, gdzie i tak dalej, zarosną słupki. No jak to bywa w takich sytuacjach, różne 

rzeczy mogą się dziać i to tak po skrócie najważniejsze rzeczy, które są w tej w uchwale. Jeśli 

Państwo macie pytania, to oczywiście odpowiem. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Radecki , Bogdan 

Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Małek, Jan Marciniak, Piotr Nejman 

 

8. Debata na Raportem o stanie Gminy. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski : Dokument dostępny dla radnych, również dostępny 

na Biuletynie Informacji Publicznej. Taki raport od pewnego czasu, od kilku lat jak przepisy 

uległy zmianie, jest opracowywany przez gminę. Dotyczy zawsze roku poprzedniego, czyli 

ten raport dotyczy roku 2021. Opisane są w nim zagadnienia związane ze stanem finansów na 

koniec 2021 roku. Informacja jest o stanie mienia komunalnego. Jest informacja o realizacji 

programów ochrony środowiska, gospodarki odpadami oraz odbioru azbestu. Jest system 

gospodarowania odpadami. Jest wykaz projektów inwestycyjnych, które były realizowane 

 w 2021 roku. Jest mowa również o studium uwarunkowań i kierunków przestrzennego 

zagospodarowania gminy. Oczywiście jest też realizacja polityki społecznej, projektów 

szkolnych, uchwał Rady Miejskiej i realizacja programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi w 2021 roku. W latach poprzednich również taki raport był opracowywany. 

Jest tam kompletna wiedza o tym, co w danym roku w gminie zostało zrobione, w jakim 

zakresie radni podejmowali decyzje, jakie zadania inwestycyjne były zrealizowane, jakie 

zadania bieżące, społeczne i tym podobne, więc dokument jest dostępny i zawsze jest na sesji 

absolutoryjnej prowadzona debata nad raportem o stanie gminy. Odczytam szanowni Państwo 

zgodnie z przepisami wniosek. Żeby móc prowadzić i realizować debatę trzeba zebrać 

minimum 20 mieszkańców, którzy popierają przedstawiciela z gminy, który realizuje i zadaje 

pytania w zakresie raportu. Oczywiście takich pytań dotyczących raportu może być bardzo 

wiele i odczytam Państwu przedmiotowy wniosek. 



 

   Przewodnicząca Zarządu Komitetu Osiedlowego Agnieszka Małek : Witam Pana 

burmistrza. No jak zwykle Panie burmistrz o Dziarnowską mi chodzi. Na jakim etapie 

jesteśmy? Kiedy się skończy to wszystko? 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Proszę Państwa tak, dziękuję za to pytanie i bardzo się 

cieszę, że wybrany przedstawiciel - przewodnicząca Komitetu Osiedlowego z tego terenu 

interesuje się tą ul.  Dziarnowską. Myślę, że Państwo zauważyliście, że na poprzednich 

sesjach również pytała i słusznie. Więc tak, oprócz tych lamp, o których Państwu mówiłem, 

pozostaje problem jeden - w tej chwili przebudowy czyli wykonania nawierzchni asfaltowej 

nowej, nowych chodników i kanalizacji deszczowej. Na jakim to jest etapie? Powiat złożył 

wniosek o dofinansowanie ze źródeł zewnętrznych. Powiat jest był na 8. miejscu na liście 

rezerwowej. Co to jest lista rezerwowa? Kilka słów wyjaśnienia. Proszę Państwa każdy kto 

daje jakieś pieniądze, dzieli pulę pieniędzy, którą ma. No i na przykład zakwalifikował, miał 

100 000 000 zł, zakwalifikował 10 projektów. W związku z tym 10 na przykład na 30 

wniosków, 10 się zakwalifikowało. Tworzy listę rezerwową. Z czego powstaje lista 

rezerwowa? Powstaje z tego, że w wyniku przetargów albo rezygnacji któregoś z tych 

potencjalnych beneficjentów tej pomocy, bo może zrezygnować, bo na przykład nie 

doszacował wartości, z jakiegoś różnego powodu tworzy się lista rezerwowa i powiat był na 

liście rezerwowej. Był na liście rezerwowej na 8. miejscu. Wynika z tego, że albo przetargi 

poszły niżej, co raczej w obecnej sytuacji przy 3% inflacji się nie zdarza, tylko 

prawdopodobnie gminy albo powiaty rezygnują z realizacji zadań, ponieważ nie mają 

pieniędzy na wkład własny, więc powiat z 8. miejsca znalazł się już na 3. miejscu listy 

rezerwowej. Jeżeli dojdzie do miejsca jak gdyby już kwalifikującego go, no to dostanie 

dofinansowanie. Wtedy mam nadzieję, że zostaniemy informacje i no cóż, wtedy przystąpimy 

do realizacji tego zadania. Zgodnie z porozumieniem jakie mamy podpisane z powiatem 

sytuacja jest taka, że kwotę dotacji pozyskuje powiat, pozostałą kwotę, która jest wkładem 

własnym, dokłada do tej ulicy gmina. Więc czekamy na rozstrzygnięcie i trzymamy kciuki za 

powiat i mam nadzieję, że z tego 3. miejsca listy rezerwowej znajdzie się na liście 

kwalifikującej do dofinansowania ul. Dziarnowską i w ten sposób będzie koniec realizacji 

tego zadania. 

  

   Przewodnicząca Zarządu Komitetu Osiedlowego   Agnieszka Małek: Panie burmistrzu czy 

w tym roku jeszcze się zdąży z tym projektem? Na Zagańczyka już są wymalowane pasy, 

a tu się nic nie dzieje. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Mam nadzieję, że uda się w tym roku przynajmniej 

rozpocząć to zadanie, no bo jestem optymistą, więc zakładam, że się uda przynajmniej 

rozpocząć to zadanie. Były trudne rozmowy z zakładem energetycznym. Jak widać jesteśmy 

już po przetargu przynajmniej na prawie połowę tej ulicy, więc trzymam nadal kciuki za 

powiat i mam nadzieję, że się uda zrealizować albo przynajmniej rozpocząć w tym roku 

realizację tego zadania, bo przebudowa jest bardzo duża. Powiem, że kosztorys robiony był  

3 albo 4 lata temu, to radni słuchający uważnie i zadający mi pytania czasami o terminy 

pewnie pamiętają, kiedy to było. Kosztorys jest, o ile pamiętam, na kwotę około 5 albo 5 500 

000 zł. 

Ciekawe jak to będzie wyglądało przy obecnych cenach. Tak dla porównania powiem 

Państwu, że droga L8, nie kojarzycie gdzie, droga na Wodzicznej, która jest planowana do 

realizacji w tym roku i umieszczona w budżecie, tutaj kieruję wzrok na radnego Adama 

Jagielińskiego, wie o którą drogę chodzi. Proszę Państwa kosztorys dostałem wczoraj 

wstępny. Nie zaakceptowałem go. Wiecie ile odcinek tej drogi? Tyle ile kosztowała 1/3 



budowy tego urzędu - 1 000 000 zł. Proszę Państwa 1 000 000 zł - droga o szerokości asfaltu 

4 metry. Nie przyjąłem tego kosztorysu, prosiłem o zmianę technologii, no i troszeczkę go 

jeszcze zetniemy. Tak wyglądają dzisiaj realia wykonywania zadań. 

 

   Przewodnicząca Zarządu Komitetu Osiedlowego   Agnieszka Małek: Jeszcze jedna sugestia 

o tą ulicę, dlatego że ta ulica jest ciężka. Może w przyszłości zrobić zakaz zatrzymywania się 

po jednej stronie w godzinach na przykład 9:00 - 17:00, bo naprawdę coraz gorzej tam się 

robi, ciężko jest bardzo przejechać. Trzeba pomyśleć o tym i jeszcze mam prośbę o te słupy 

telefoniczne, które są drewniane. Czy ktoś napisał coś w tej sprawie, żeby powymieniali to na 

betonowe? Bo jak przychodzą te nawałnice, to jest coś strasznego. Po prostu jest strach 

przejechać. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Proszę Państwa, więc nie wszyscy są zadowoleni zawsze 

przy przebudowie i spotykam się z taką sytuacją na ul. Zagańczyka, bo przyszła do mnie 

osoba i mówi 'Panie burmistrzu wymalowaliście pasy, nie będę mógł stać na poboczu. 

No stanie przez te pojazdy na poboczu akurat powoduje blokadę, więc jeżeli ktoś jechał ul. 

Zagańczyka, to widzi, że koło cmentarza zostały wydzielone pasy do parkowania. Ta jezdnia 

trochę została przesunięta na lewo, tam jest takie troszeczkę załamanie pod koniec cmentarza. 

No wyjaśniam z jakiego powodu tak zostało zrobione. Dlatego, że najlepiej byłoby zrobić te 

miejsca parkowania po lewej stronie jadąc do Miechowic. Zostały zrobiony po prawej, żeby 

osoby zatrzymujące się nie musiały przechodzić przez jezdnię, bo wtedy musiałyby być 

namalowane pasy. Dlatego po prawej stronie od razu wysiadając, wchodzą na chodnik i są 

przy samym cmentarzu. Więc z tego powodu. Ale jednocześnie, tak jak mówię, pojawią się 

tam znaki, chyba już zostały zamontowane, bo dzisiaj jest nawet o 9:00 odbiór tej drogi, więc 

proszę Państwa, pewnie tam znaki zostały już postawione. Będą również znaki zakazu 

zatrzymywania i o ile pamiętam, znowu nie chciałbym się tutaj pomylić, ale na ul. 

Dziarnowskiej jedna ze stron będzie miała znak zakazu zatrzymywania, bo rzeczywiście tutaj 

jest problem. Można zajrzeć dokładnie do dokumentacji, już jej nie pamiętam na tyle, bo tak 

jak mówię, dość dawno była robiona, ale rzeczywiście no ludzie stają i po prawej, i po lewej 

stronie, i nawet naprzeciwko siebie. No jak to się mówi, brakuje trochę myślenia w tych 

sytuacjach. Także z głowy wydaje mi się, że po jednej stronie będzie znak zakazu 

zatrzymywania, żeby jakoś to uregulować. 

 

   Przewodnicząca Zarządu Komitetu Osiedlowego   Agnieszka Małek: Panie burmistrzu mało 

mamy w Mogielnicy wizytówek, bardzo mało. Chodzi mi konkretnie o zalew. Trzeba 

popoprawiać konstrukcję. Kostka po tych ulewach niektóra się zapada, szczególnie koło 

wieży dzieciaki jeżdżą rowerami, też trzeba na to spojrzeć. Dziękuję. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Tak, jeżeli chodzi o zalew, proszę Państwa jeżeli ktoś 

był, no to widzieliście Państwo, że pomost przez rzekę został zdewastowany już totalnie. 

Został wyłączony z eksploatacji, ponieważ ciągłe remonty nic tutaj nie dadzą. Na remont tego 

pomostu mamy złożony wniosek do Lokalnej Grupy Działania 'Wszyscy razem'. To tak 

 a propos tego, że czasami ktoś mówi, że płacimy składki, a w ogóle nie korzystamy z tych 

środków, więc wniosek został złożony. Oczywiście procedura trwa, ile trwa. Myślę, że 

najwcześniej realizacja w przyszłym roku. Najlepiej oczywiście ten pomost byłoby zrobić 

 z tworzyw sztucznych a nie z drewna. Czytaj koszt razy 3. Przy obecnych cenach remont 

takiego pomostu, nie chcę, że tak powiem zbyt optymistycznie wróżyć, ale z 1 000 000 zł by 

pewnie kosztował. Więc jesteśmy w takiej sytuacji, że to wymaga już remontu. Pontony takie 

pływające przy budynku nad zalewem są 2.1 jak Państwo zwróciliście uwagę, jest 

przechylony w dół, ponieważ napełnił się wodą. Po prostu zostały uszkodzone te pontony, 



nabrały wody i jeden jest do wymiany, drugi zresztą też. Wniosek został złożony do Lokalnej 

Grupy Działania. Radni, którzy mam nadzieję, pilnie obserwują budżet, jaki uchwalany, 

wiedzą, że dostaliśmy na to dotacje właśnie z tej Lokalnej Grupy Działania, w której jesteśmy 

o nazwie 'Wszyscy razem' i rozpisałem proszę państwa rozpisałem już trzeci przetarg. 

Nie znalazłem wykonawcy na remont tego pomostu. Koszty rosną. Mamy na ten cel 

przeznaczone 125 000 zł. W tym jest remont tych pomostów i zakup 2 rowerów wodnych. Do 

chwili obecnej nie wyłoniłem żadnego wykonawcy. Jeżeli kogoś Państwo znacie, kto robi 

tego typu rzeczy, zapraszam, trzeci przetarg kolejny leci. Także no staramy się dbać o to, 

ale tak jak widzę, koszty będą spore i myślę, że te 2 rzeczy zostaną naprawione. 

 

   Przewodnicząca Zarządu Komitetu Osiedlowego  Agnieszka Małek : Jeszcze chodzi mi 

konkretnie o ul. Rudna Droga. Jakie są szanse, żeby dokończyć chodnik na ul. Rudna Droga 

przynajmniej do tego zakładu cukierniczego Iga? Bo to jest ładny teren, fajnie by wyglądało, 

zakład też by na tym skorzystał. Te krzaki usunąć ewentualnie, bo tam na tym zakręcie jest 

niebezpiecznie i nie wiem czy w przyszłym roku złożyć jakiś wniosek, czy jakie są w ogóle 

szansę na to? 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Myślę, że bardzo fajny pomysł. Przy obecnych cenach 

paliwa 7,50 zł, a mam nadzieję, że niedługo chyba, nie mam nadziei, ale myślę, że dojdzie do 

10 zł przy obecnych rozgrywkach i tym co się dzieje. Pewnie będziemy do miejsc pracy 

chodzić pieszo niedługo i ten chodnik tam naprawdę by się przydał. Powiem, że wniosek 

odnośnie tego chodnika jest już bardzo stary. Należałoby tutaj wniosek złożyć do powiatu, 

ponieważ jest to niestety droga powiatowa. Problem będzie 1 i od razu wiem, bo na tym 

odcinku w momencie kiedy kładliśmy asfalt po słynnej modernizacji, w ogóle droga była 

 w polach przeniesiona. Co to była modernizacja? Już tłumaczyłem. Jeśli Państwo chcecie, to 

jeszcze raz powtórzę i w związku z tym prawdopodobnie bez przekazania gruntów przez 

mieszkańców na położenie tego chodnika czy to po prawej, czy po lewej stronie, chodnik 

idzie po lewej stronie, czyli należałoby go po lewej stronie tutaj pociągnąć bez przekazania 

przez mieszkańców tych gruntów, wydzielenia ich geodezyjnie, zamiany przeznaczenia 

gruntów z rolnych na drogowe. Jest to zadanie możliwe do realizacji, ale tak jak mówię, tutaj 

byśmy musieli składać wniosek do powiatu, co jest oczywiście też jak gdyby jednym z wielu 

wniosków dotyczących dróg powiatowych. Przypomnę, że cały czas czekamy na decyzję 

powiatu. Gmina zadeklarowała 1 000 000 zł na odtworzenie nawierzchni asfaltowej  

i poszerzenie drogi w Borowym i w Dębnowoli, no i powiat ze względu na brak środków 

niestety nie odpowiada. Mamy taką kuriozalną sytuację, pozwolę sobie skomentować jeszcze 

wszystko. Proszę Państwa gminom zmniejszane są dochody. Budżet nam rośnie, bo rośnie jak 

wszystkim. Państwu budżet domowy też rośnie, tylko siła nabywcza jest coraz jego mniejsza. 

Państwo daje dotacje. Ogranicza nam dochody, daje dotację. Skąd bierze pieniądze na te 

dotacje? Z ograniczonych dochodów w gminie. Gminie przekazuje mniej. Następnie karze 

nam składać wnioski o dotacje. No i jeździmy z Panią skarbnik. Po raz trzeci byliśmy, 2 razy 

w Radomiu i raz chyba w Warszawie i jeździłem podpisywać te umowy. No i za każdym 

razem prasa, radio, telewizja i przynosimy takie, że tak powiem, plastikowe napisy. Tu 

dostaliśmy dotację, tam dostaliśmy dotację. Niektórzy się z tym nawet fotografują. Proszę 

Państwa to jest zła polityka, bo to polityka idąca w kierunku centralizacji. Czyli naczelnik 

będzie zarządzał, tak jak gminą Mogielnica, a dzielenie pieniędzy będzie na górze. Idziemy 

 w tym kierunku. Odbiera się gminom pieniądze, każe się składać wnioski, wnioski są, że tak 

powiem, obarczone tym, że trzeba wypełniać dokumenty, podpisywać umowę, wyodrębniać 

specjalne konto. Zwróćcie uwagę, tutaj czytałem w tych rozporządzeniach, ile oddzielnych 

kont musimy wyodrębniać. Księgowość ma robotę, no pusta robota. Gdyby nam zwiększyli 

dochody, no to byśmy realizowali. Nie jeździlibyśmy, nie podpisywali tych umów. 



 W Radomiu była Pani Minister Moskwa. Nie zabrałem głosu, no bo tam byli mądrzejsi ode 

mnie, więc stałem tylko z boku. Były wszystkie telewizje, jakie są możliwe. Pani Moskwa 

mówiła na temat ocieplenia klimatu, tak już sobie zażartuję, czyli wymiany słynnych piecy. 

Proszę Państwa, martwią się, 7 lat temu jeszcze za poprzedniej kadencji, byłem w 

Wojewódzkim Funduszu w Radomiu. Pan dyrektor, który obecnie jest, dyrektor 

Wojewódzkiego Funduszu, który obecnie jest Starostą Powiatu Radomskiego powiedział w 

drzwiach 'Panie burmistrzu - 117 000 000 000 zł mamy na walkę ze smogiem, na wymianę 

piecy. Nie wymienią tego. Z jakiego powodu? Chcą nam robić zdjęcia, każą wam wypełniać 

wnioski po 12, 15 stron, narzucają warunki. Prosty sposób - z tych 117 000 000 000 zł by 

przekazali pieniądze na 2500 gmin w Polsce. Gmina Mogielnica by dostała 1 000 000 zł. 

Napisałbym ogłoszenie, tak jak z własnych pieniędzy wymienialiśmy piece, wniosek byłby na 

3 strony: imię, miejsce, nazwisko, data, jaki piec i Państwo byśmy zrealizowali i potem 

byśmy się rozliczyli tak jak z wielu dotacji, które dostajemy. Tak? Nie przekażą nam tych 

pieniędzy. Wiecie dlaczego? Bo chodzi o to, kto będzie stał na ściance i robił sobie zdjęcia. 

Nie zabrałem głosu, bo i tak mój głos by tutaj nic nie zmienił. To jest po prostu fikcja. Walka 

ze smogiem jest fikcją. Powiem tak, czuję też dyskomfort, bo namawiałem Państwa na 

wymianę piecy węglowych na gazowe. Ja sam nie wiem, czy w Zespole Szkół 

Ogólnokształcących w Mogielnicy z powrotem nie otworzymy kotłowni węglowej. Wiecie 

dlaczego? Straż nie chce nam uzgodnić dokumentacji, nie straż tu siedząca obok mnie, tylko 

wyżej - wojewódzka, nie chce nam uzgodnić dokumentacji kotłowni. A mój inspektor 

nadzoru, który jest, mówi 'Panie burmistrzu, niektóre gminy nie dostają przydziału na gaz'. 

Mamy tam piece olejowe i na hali sportowej gazowy. Zastanawiam się, czy po prostu nie 

kupić nowych piecy olejowych i nadal nie opalać olejem opałowym. Namawiamy Państwa 

 i namawialiśmy na wymianę piecy węglowych na gazowe, no tak jak mówię, czuję 

dyskomfort. No bo co z tego? Proszę Państwa no ceny za gaz, opalam dom gazem, widzę co 

się po prostu dzieje. Nie ma tu żadnej spójnej polityki. Jest taka sytuacja, jak gaszenie pożaru. 

Jest komenda - Pożar jest na końcu lasu. No to wszyscy lecą na koniec lasu. Pożar jest po 

drugiej stronie. To wszyscy lecą na drugą stronę. Proszę Państwa, nie ma sytuacji, gospodarka 

państwem to nie jest pożar. Nie da rady jej gasić z gaśnicą. W tym miejscu się pali - 

dodrukujemy pieniędzy. Jak powiedział jeden z moich pracowników taką ciekawą rzecz 

'Panie burmistrzu dodrukowali pieniądze, ale czy węgiel też dodrukują?' I to puenta mojego 

wystąpienia. 

 

9. Podjęcie uchwały o udzielenie wotum zaufania dla Burmistrza Gminy i Miasta Mogielnica. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały o udzielenie wotum zaufania dla Burmistrza Gminy i Miasta Mogielnica. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, 

Agnieszka Malinowska, Grzegorz Michalski, Piotr Radecki , Włodzimierz Wasiak 

PRZECIW (2) 

Edward Kieszek, Bogdan Sawicki  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 



Jerzy Marczak 

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Małek, Jan Marciniak, Piotr Nejman 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Wysoka Rado, szanowni Państwo, Pani Agnieszko 

bardzo za debatę, dziękuję za wotum zaufania, jakie otrzymałem. Wynik, powiem szczerze, 

był dla mnie przewidywalny, no poza jednym akurat się pomyliłem na plus, więc myślę, że 

jest mi tym bardziej miło, że refleksja wśród niektórych radnych jest coraz większa. 

Bardzo cieszę się za to poparcie i to jest właśnie to, za co czasami ktoś chce mi się 

odwdzięczyć. Mówi 'Panie burmistrzu no to ja tam Panu coś tam przyniosę '.Nie, nie, nie - 

zawsze mówię. Proszę Państwa dla mnie najlepszym podziękowaniem jest dobre słowo 

i ci radni, którzy tak zagłosowali, rozumiem, że to dobre słowo do mnie skierowali i bardzo 

wam za to słowo dziękuję. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Szanowni Państwo jako strażak też współpracuję  

z wieloma gminami na terenie naszego powiatu, to w powiecie jest taka opinia, że takiej ostrej 

Pani skarbnik, jaka jest u nas i takiej wymagającej, to nie ma nawet starostwie i to troszkę jest 

prawda. Pani Ania zawsze tam bardzo rzetelnie do tego wszystkiego dochodzi i wszystko 

sprawdza bardzo rzetelnie, ale to też poświadczają jakby kontrole, które tutaj się w gminie 

pojawiają. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok: 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały 

  

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok:.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, 

Agnieszka Malinowska, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Radecki , Włodzimierz 

Wasiak 

PRZECIW (1) 

Edward Kieszek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Małek, Jan Marciniak, Piotr Nejman 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski Wysoka Rado, szanowni Państwo dziękuję również za to 

głosowanie, ale szczególne podziękowania w tym momencie chcę skierować do Pani 

skarbnik, bo ocena finansów budżetu gminy, to nie ocena przepraszam radnego, że mu się coś 

nie podoba, że nie rozumie pewnych rzeczy. No cóż, niestety to jest dość skomplikowana 

materia i tutaj wielkie podziękowania dla Pani skarbnik. Powiem, nie lubię chwalić 



pracowników, zwłaszcza publicznie, bo nie powinno się chwalić, tak jak żony nie można 

chwalić, ale myślę, że najlepszą ocenę pracy Pani skarbnik jest to, że kolegium, czyli osoba 

oceniająca gminę Mogielnica powiedziała Pani skarbnik w pewnym momencie 'Pani skarbnik 

po raz pierwszy w swojej karierze dostałam budżet, do którego nie miała żadnego 

zastrzeżenia'. Po raz pierwszy w swojej karierze. To chyba świadczy o poziomie 

merytorycznym i naprawdę ja nie boję się o finanse gminy Mogielnica, dopóki Pani Anna 

Lewandowska skarbnikiem. Pani Aniu bardzo dziękuję, bo to absolutorium to zasługa Pani. 

 

a) Odczytanie opinii RIO z dnia 12 maja 2022 roku w sprawie sprawozdania o przedłożonym 

wykonaniu budżetu za 2021 rok. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał opinię RIO w  sprawie sprawozdania 

 z wykonania  budżetu za 2021 rok. 

 

b) Odczytanie uchwały Komisji Rewizyjnej z dnia 21 czerwca 2022 roku w sprawie wniosku 

o udzielenie Burmistrzowi absolutorium. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielania Burmistrzowi Gminy i Miasta Mogielnica absolutorium. 

 

c) Odczytanie opinii RIO do przedłożonej uchwały Komisji Rewizyjnej z dnia 6 lipca 2022 

roku. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał opinię RIO do uchwały Komisji Rewizyjnej. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta 

Mogielnica z tytułu wykonania budżetu. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta 

Mogielnica z tytułu wykonania budżetu. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, 

Agnieszka Malinowska, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Radecki , Włodzimierz 

Wasiak 

PRZECIW (2) 

Edward Kieszek, Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Małek, Jan Marciniak, Piotr Nejman 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Branżowej Szkoły I stopnia w Mogielnicy  

ul. Nowomiejska 1 i włączenia jej do Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Mogielnicy  



ul. Nowomiejska 1 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie utworzenia Branżowej Szkoły I stopnia w Mogielnicy 

 ul. Nowomiejska 1 i włączenia jej do Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Mogielnicy  

ul. Nowomiejska 1 .  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Radecki , 

Włodzimierz Wasiak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Małek, Jan Marciniak, Piotr Nejman 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

gminy Mogielnica. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Mogielnica. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Radecki , Bogdan 

Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Małek, Jan Marciniak, Piotr Nejman 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami zamieszkałymi 

w sołectwie Izabelin gmina Mogielnica w związku ze zmianą granic miasta. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 



   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Wysoka Rado, szanowni Państwo, jeżeli spojrzycie na 

miasto Mogielnica i przyległe sołectwo Izabelin, no tak mniej więcej granice wyglądają, to 

zwracam uwagę, że ta część jest już tutaj silnie zabudowana. Tu jest nasze Osiedle Belweder. 

W tej chwili tutaj będzie powstało to osiedle na działce, którą gmina sprzedała, więc 

będziemy mieli taki pas zabudowany. No i z tego powodu jak gdyby jest propozycja 

przyłączenia sołectwa Izabelin do miasta Mogielnica, bo tak prawdę mówiąc, no wjeżdżając 

tutaj wszyscy wydaje im się, że są już jak gdyby na terenie miasta Mogielnica. Granice miasta 

Mogielnica przebiegają tutaj jak jest zaznaczona ta, czyli las wspólnoty i grunty tutaj łącznie  

z gruntami aż pod Dąbrowę. No taki jest historyczny stary zakres, ale jeżeli ktoś czytał 

historię gminy Mogielnica w książce, którą 3 tomy wydaliśmy, to zwracam uwagę, że 

sołectwo Izabelin, tak jak kiedyś sołectwo Michowice, historycznie był taki moment, kiedy 

należały również do miasta Mogielnica. No i stąd jest taka propozycja. Jaki będzie wynik 

konsultacji, to zobaczymy, czy mieszkańcy tego sołectwa będą chcieli mieszkać w mieście 

Mogielnica czy nie, to efekt konsultacji nam to pokaże. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami zamieszkałymi 

 w sołectwie Izabelin gmina Mogielnica w związku ze zmianą granic miasta.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Radecki , 

Włodzimierz Wasiak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Małek, Jan Marciniak, Piotr Nejman 

 

15. Sprawy bieżące, interpelacje radnych. 

 

Radny Sławomir Baran: Ja mam takie pytanie. Jakie korzyści dla Izabelina, jeżeli tą granicę 

zmienimy? 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Przede wszystkim tak zwane korzyści prestiżowe. 

Nie tak dawno, nie wiem, czy Państwo śledzicie, pewnie nie śledzicie tego, ale miałem 

przyjemność rozmawiać już z byłym wójtem Jedlni-Letnisko akurat odwiedziłem go kiedyś, 

rozmawialiśmy na tematy samorządowe i zadał mi pytanie. Czy warto zmieniać Jedlni-

Letnisko z wioski, no bo to była wieś, w miasto. No mówię, no to jest tylko kwestia jak gdyby 

prestiżu. Jeżeli ktoś był w Jedlni-Letnisko, jeżeli nie no to polecam do odwiedzenia, bardzo 

ładne miasteczko już. No i taka zmiana została dokonana, bo to jest kwestia jak gdyby 

generalnie prestiżowa. Natomiast to korzyść dla mieszkańców, natomiast tak jak była 

pokazana mapka, no przede wszystkim wjeżdżając do Mogielnicy, odnosimy wrażenie, że na 

górkach, tak mówimy obrazowo - Górki-Izabelin, bo po drugiej stronie jest sąsiednie 

sołectwo, odczuwamy, że jesteśmy już w Mogielnicy. Plus do tego dojdzie to duże osiedle, 



które pomimo różnych perturbacji i różnych, że tak powiem dyskusji, powolutku jest 

realizowane. Trwa to dość długo, ale no niestety tak wyglądają procedury w tym 

 kraju, więc myślę, że cała ta zabudowa, która powstanie na tej działce 13,5 hektara, o ile 

pamiętam, jak gdyby też będzie dawała taki prestiż. No i samo miasto Mogielnica jako takie 

powiększy się. Sołectwo Izabelin to jest około 500 mieszkańców, miasto Mogielnica w tej 

chwili około 2200. To mówię to w zależności od tego, czy subwencje nam liczą, czy chcą 

dane aktualne, czy mniej aktualne, ale tak to mniej więcej się układa. Także jest to sprawa 

generalnie prestiżowa i tak to by wyglądało i taką informację jak gdyby proszę o przekazanie. 

Natomiast dla nas, dla radnych jest jak gdyby większe zobowiązanie, żeby zrealizować 

pozostałe inwestycje. Czyli na tym odcinku jest problem oczywiście dróg, no bo one staną się 

dróg, aleja 4 i 5 jest realizowana, 7 - niezrealizowana, 6 - zrealizowana, to jest pierwsza, 

na której stoi ten nieszczęsny słup zakładu energetycznego. Także no taki jest jak gdyby 

główny cel, czyli podniesienie prestiżu. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Nie, nie, nie usłyszeliśmy pytania. 

Szansa na asfalt na 4 i 5 jeszcze jest? Tak, No szansa jest cały czas. Wszystko zależy od tego, 

jak będziemy tutaj zarządzać tym budżetem. Nie ma już Pani skarbnik, ale tak jak mówię, 

budżet następnego roku to ogromne wyzwanie. Jak Państwo zwróciliście uwagę,  

o 1 000 000 zł sama energia elektryczna nam rośnie. To dotyczyć będzie gminy, szkół. 

Jest Pan dyrektor Zakładu Energetycznego. Proszę Państwa, proszę, jak ja powiedziałem? 

Energetycznego. Trzymamy kciuki i będzie wtedy nam łatwiej załatwiać pewne sprawy. 

Proszę Państwa, Zakład Gospodarki Komunalnej, mogę się tutaj pomylić, budżet roczny to 

jest 3 500 000 zł. Tak Panie dyrektorze? O 1 000 000 zł więcej na sam prąd, ale pytanie jest 

takie. Skąd wziąć te pieniądze? Jak Państwo wiecie w tej chwili, jeżeli chodzi o podstawowy 

dochód Zakładu Gospodarki Komunalnej, to są opłaty za wodę i za ścieki. Produkcja, czy 

przerabianie, oczyszczanie wody, czy oczyszczanie ścieków, to jest energia elektryczna, to 

jest około 60 - 80% koszt energii elektrycznej. Pytanie jest takie. Skąd Zakład Gospodarki 

Komunalnej w przyszłym roku ma znaleźć ten 1 000 000 zł? Taryfę w tej chwili zatwierdzają 

Wody Polskie. Byłem na spotkaniu około 2 miesiące temu w Wodach Polskich i to nie była 

akurat Pani dyrektor, ale jedna z pracownic, mówię 'Powinniście się przymierzyć, bo po 

prostu gminy wiejskie tego nie udźwigną'. Ja nie mówię tu o dużym mieście Warszawa, ale 

gminy wiejskie tego nie udźwigną, no bo skąd pieniądze na wzrost energii. My już mamy 

problem, bo tak jak mówię, o 1 000 000 zł rośnie, ale budżet gminy to jest ponad 40 000 000 

zł - tam gdzieś można szukać dalszych oszczędności. Co ma zrobić dyrektor Zakładu 

Energetycznego? Może macie propozycję skąd ma znaleźć 1 000 000 zł? Budżet jego to 

około 3 500 000 zł. Panie Bogdanie Pan taki zamyślony, ma Pan pomysły? Może Pan 

znajdzie pomysł na znalezienie tego 1 000 000 zł. Proszę Państwa to są wyzwania, przed 

którymi stoimy i te wyzwania trzeba rozwiązywać i oczywiście mam nadzieję, że Pan 

dyrektor Gospodarki Komunalnej wspólnie z nami ten problem rozwiąże. Wystąpi o zmianę 

taryfy niestety, no bo taka jest kolej rzeczy. Kiedy będzie zmiana tej taryfy, to nie wiemy. 

Obecna obowiązuje do końca roku, ale tak jak mówię. Na górze rządzący uprawiają populizm 

poprzez obserwacje słupków poparcia dla swoich partii, natomiast problemy zostawiają nam 

na dole. No i my musimy je rozwiązywać niestety te problemy na dole. Mam nadzieję, że 

 z Państwa pomocą, mądrą pomocą uda nam się to rozwiązać. 

 

   Radny Bogdan Sawicki  No Panie burmistrzu trzeba zakupić jakąś drukarkę i drukować 

pieniądze. Już ma Pan problem, tak robią wszyscy. To jest pierwsza sprawa. Pan mnie 

sprowokował, więc teraz będziemy jechali po bandzie. Sprawa druga, jeżeli się pomyśli o tym 

Izabelinie o tym włączeniu do granic miejskich, dobrze byłoby gdyby radni na przykład 

wiedzieli, jakie są różnice pomiędzy budową osiedla mieszkaniowego na wsi, na terenie 



wiejskim i na terenie miejskim, bo nie wiemy. Może jest, może nie jest. I sprawa trzecia jeśli 

już, zamyśliłem się przy jednym z głosowań nad szkołą I stopnia, wstrzymałem się od głosu. 

Wszyscy wiedzą, że mamy problemy ze szkołami w gminie: Kozietuły, ZSO, pod lasem i tak 

dalej i nagle my zamiast zrobić porządek ze szkołami, które mamy, bierzemy sobie na głowę 

jeszcze jedną szkołę, o której nie mamy zielonego pojęcia jako radni, jako społeczeństwo. To 

może być następny problem, który sobie bierzemy na głowę. Normalny gospodarz najpierw 

robi jedno, potem się bierze za drugie. My chrzanimy po kolei wszystkie rzeczy, do których 

się dotykamy i bierzemy jeszcze następne. Nie wiem po co. Dziękuję. 

 

   Przewodniczący  Grzegorz Michalski: Szanowni Państwo odczytam kilka informacji, bo nie 

chciałbym o nich, nie chciałbym o nich zapomnieć. Pierwsza informacja - Grójec dnia 13 

lipca. Do Urzędu Gminy w Mogielnicy spłynęła 25 lipca do Rady Miejskiej w Mogielnicy 

zawiadomienie o podjęciu w części na nowoumorzonego śledztwa, wyłączeniu i połączeniu 

postępowań. Sekretariat prokuratury zawiadamia, że Prokurator Prokuratury Rejonowej 

 w Grójcu w dniu 7 lipca 2022 roku pod sygnaturą akt PR2DS174.20 wydał postanowienie 

 w sprawie dotyczącej: 

1.Podjęto w części na nowo śledztwo umorzone postanowieniem Prokuratora Rejonowego 

 w Grójcu z dnia 6 sierpnia 2020 roku o sygnaturze akt PR2DS.174.2020 w sprawie 

przekroczenia uprawnień w okresie 23 czerwca 2010 roku do 27 marca 2014 roku 

 w Mogielnicy, województwo mazowieckie przez funkcjonariusza publicznego - Burmistrza 

Gminy i Miasta w Mogielnicy przez inicjowanie przystąpienia przez Radę Miejską 

 w Mogielnicy do uchwalenia zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 

terenu Miasta Mogielnica i fragmentów sołectw Izabelin-Górki i Miechowice uchwalonego 

uchwałą Rady Miejskiej w Mogielnicy numer 42/333/2006 z dnia 21 lipca 2006 roku 

ograniczających powierzchnię sprzedaży budowlanych obiektów handlowych. Zaskarżenie 

decyzji organów administracji dotyczące pozwolenia na budowę dla Pana, tutaj z uwagi na 

RODO nie wymienię danych personalnych, wydanie wypisu i wyrysu z planu 

zagospodarowania przestrzennego niezgodnych z tym dokumentem oraz co może skutkować 

koniecznością poniesienia przez gminę Mogielnica kosztów odszkodowania, o które 

szanowny Pan wystąpił do Sądu Okręgowego w Radomiu. To jest o przestępstwo z art. 231 

§1 Kodeksu Karnego. Dołączono do postępowania o sygnaturze 4171-5.DS.1350.2022 w 

sprawie niedopełnienia obowiązków i przekroczenia uprawnień przez Burmistrza Gminy i 

Miasta Mogielnica w 2012 roku w Mogielnicy, gmina Mogielnica, województwo 

mazowieckie w związku ze zmianami dokonanymi w planie zagospodarowania 

przestrzennego uchwalonego przez Radę Miejską w Mogielnicy uchwałą numer 42/333/2006 

z dnia 21 lipca 2006 roku, czym działał na szkodę interesu publicznego i prywatnego. To jest 

o przestępstwo z art. 231 §1 Kodeksu Karnego i podpisał młodszy referent - Katarzyna Rykiel 

z Prokuratury Rejonowej z ul. Sportowej w Grójcu. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Wysoka Rado, szanowni Państwo, jak widzicie wybory 

się zaczęły. Prokuratura w tej sprawie toczyła postępowanie 3 razy i za każdym razem 

umorzyła. Oczywiście najlepszym rozwiązaniem, wyeliminowaniem przeciwnika jest 

wsadzenie go do więzienia. No więc próby wsadzenia mnie do więzienia trwają co najmniej 

już od kilku lat. Skutecznie nie daję się i mam nadzieję, że tym razem również to im się nie 

uda. Natomiast pokazuje to sposoby, no bo tchórz i osoba niekompetentna, nie umiejąca 

wygrać wybory w bezpośrednim starciu, szuka innego rozwiązania, no i takie metody stosuje. 

Ja pełniąc tą funkcję, zdaję sobie z tego sprawę, że jestem na świeczniku i z tego tytułu 

oczywiście takie wnioski do prokuratury będą wpływać. No cóż, prokuratura ma sporo do 

roboty i naprawdę przestępców jest wielu i trzeba ich szukać, natomiast na ktoś niestety 



rozpoczął już kampanię wyborczą i z tego sobie zdaję sprawę. Niech piszą, papier przyjmie 

wszystko. Natomiast poprosiłem tutaj Pana Jarosława Górnika - pracownika urzędu 

Gminy, to już było kiedyś na posiedzeniu komisji którejś, o ile pamiętam, ale poprosiłem go 

jeszcze raz, ponieważ są sołtysi, aby kilka informacji jak gdyby zostało przekazanych. 

Panie Jarosławie tu jest  zarzut dotyczący wydawania wypisów i wyrysów z miejscowego 

planu, mikrofon może. Mam do Pana taką prośbę, żeby Pan odpowiedział na takie pytanie. 

Czy wypisy i wyrysy przygotowuje burmistrz i czy wydane wypisy i wyrysy, które dał mi Pan 

do podpisania były sfałszowane? 

 

   Jarosław Górnik : Wypisy przygotowuję ja, nie burmistrz. Nigdy nie były fałszowane żadne 

wypisy. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: To drugie takie pytanie. Czy osoba, która zażądała tych 

wypisów, namawiała Pana do zmiany zapisów, które pokazywały stan faktyczny i nakłaniała 

do zmiany literki, o ile pamiętam, w tym planie? 

 

   Jarosław Górnik : Tak, były takie insynuacje ze strony tej osoby, żeby zmienić zapis 

 w wypisie z planu zagospodarowania. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Czy taka zmiana została dokonana, czy został wydany 

wypis zgodny ze stanem faktycznym, prawnym na dzień wydania? 

 

   Jarosław Górnik : Zawsze był wypis zgodny z tym, co było na dzień wydania w planie 

zagospodarowania 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : To takie jeszcze ostatnie pytanie. 

Czy Biedronka, która stoi w Mogielnicy, została postawiona zgodnie z zapisami miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego uchwalonym w 2006 roku, zgodnie z zapisami  

w miejscowym planie czy niezgodnie? 

 

Jarosław Górnik : Według mnie niezgodnie z zapisami planu. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Proszę Państwa i to jest odpowiedź na ten temat. 

Oczywiście listy ludzie piszą, składać wnioski mogą, prokuratura niech bada. 

Nie mamy tutaj sobie nic do zarzucenia ani ja, ani mój pracownik. Bardzo dziękuję. 

 

   Przewodniczący  Grzegorz Michalski: Szanowni Państwo kolejna informacja dla Państwa, 

która wpłynęła do Rady Miejskiej 21 czerwca 2022 roku dotyczy tej samej uchwały, to jest 

42/333/2006 Rady Miejskiej w Mogielnicy z 21 lipca 2006 roku. Jest wnioskodawca, który 

zamieszkały jest na terenie gminy Mogielnica, jest reprezentowany przez pełnomocnika - 

Panią adwokat Aleksandrę Kossowską, adres do korespondencji jest podany 

do kancelarii adwokackiej z Krakowa i jest wezwanie do usunięcia naruszenia prawa. 

Działając w imieniu wnioskodawcy na podstawie pełnomocnictwa, którego odpis 

przedkładam w załączeniu na zasadzie art. 101 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, 

 w związku z art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 7 kwietnia 2017 roku o zmianie ustawy Kodeks 

Postępowania Administracyjnego oraz niektórych innych ustaw wzywam Radę Miejską do: 

1. Usunięcia naruszenia prawa wnioskodawcy powstałego w związku z przyjęciem uchwały 

numer 42/333/2006 Rady Miejskiej w Mogielnicy z dnia 21 lipca 2006 roku w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Mogielnica 

 z fragmentami obszaru sołectw Izabelin-Górki i Miechowice w gminie Mogielnica, w ramach 



której ustalono przeznaczenie działki ewidencyjnej numer 457/1, obręb ewidencyjny 0001 

położonej w Mogielnicy pod teren oznaczony symbolem F.2.5.UI - Tereny usług 

komunalnych – Zakład Gospodarki Komunalnej. 

2. Zmiana uchwały i przeznaczenie wyżej nieruchomości w całości pod teren zabudowy 

mieszkaniowo-usługowej oznaczony symbolem MU. Mamy pełne uzasadnienie, są 

pełnomocnictwa szanowni Państwo. Dokumenty jest bardzo obszerny, jest również do 

zapoznania w Biurze Rady, jeżeli ktoś by chciał się z nim zapoznać. Jest taka sytuacja, że 

mieszkaniec posiada działkę, jest inne przeznaczenie niż mieszkaniec tego oczekuje. Są inne 

zapisy w planie miejscowym zagospodarowania przestrzennego, a chciałby, żeby tą działkę 

przeklasyfikować pod teren zabudowy mieszkalno-usługowej i jeżeli coś się pomyliłem Panie 

burmistrzu, to bardzo bym prosił o uzupełnienie. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski :Bardzo się cieszę, że mam takiego przewodniczącego, 

bo naprawdę wie i ze zrozumieniem tłumaczy sprawy, które naprawdę są skomplikowane. 

To jest kolejny przykład tak jak biedronka. Pewnie się zacznie, może będzie trwało znowu 

 z 10 lat. Może znowu będę miał jakieś wnioski do prokuratury, no ale no cóż za 2 lata 

wybory, widać, że wszyscy się boją, że będę startował, więc niech się dalej boją. Proszę 

Państwa miejscowy plan był uchwalony w 2006 roku, krótko żebyście Państwo jako sołtysi 

zrozumieli, bo generalnie radni wiedzą, o co chodzi. Gmina dostaje wniosek, przystępuje do 

zmiany miejscowego planu. Przewodniczący Rady odczytuje uchwałę, przystępujemy do 

zmiany miejscowego planu. No i na przykład zmieniamy plan na terenie Mogielnicy. Firma 

projektowa dostaje zlecenie, no i wykonuje. Firma projektowa tu proponuje kościół, 

tu proponuję sklep, tu proponuje boisko, tu proponuje uprawę rolną, tu proponuje stację 

bazową telefonii. Ten plan jest przedkładany Radzie. Rada może sobie zajrzeć do niego, 

może nie zajrzeć. To jest kwestia, czy radny jest zainteresowany czy nie i plan, informacje 

wszystkie idą i jest ogłoszenie w prasie i plan jest wyłożony do wglądu publicznego. Co to 

jest wgląd publiczny? Jest termin, ja rozumiem, że ludzie nie interesują się i nie zaglądają na 

strony, ludzie nie czytają. Jest wyłożony i ten plan w 2006 roku był wyłożony. W trakcie 

wyłożenia tego planu nawet były dyskusje dość duże i w ten sposób jeden z mieszkańców 

 w Górnych Polach zablokował działki. Tam mają być tylko rolne. Teraz mieszkańcy tam się 

chcą budować. Nie mogą się budować, bo uwierzyli temu jednemu mieszkańcowi i tacy 

liderzy są, nawet tu i wśród tej grupy, że różne bzdury opowiadają i sobie zablokowali 

działki. Nie mogą tam budować. Tam są tereny rolne, mimo że jest to miasto Mogielnica i ten 

plan był wyłożony. Ten pan nie musiał być właścicielem, ale obok mieszkał nieżyjący jego 

ojciec, bo to jest sprawa dla mnie bardzo dobrze znana, Znam procedurę zasiedzenia tej 

działki. Według mnie, jak to się mówi, do sądu idzie się po wyrok, a nie po sprawiedliwość. 

Ten proces powinien wyglądać zupełnie inaczej. Nie będę opowiadał szczegółów. 

Więc wiedział, że ten plan był wyłożony. Ten plan był wyłożony i mógł przyjść i zgłosić tak 

jak ci mieszkańcy i ten jeden, który zablokował w Górnych Polach tą zabudowę i mógł 

złożyć wniosek. Ten wniosek składa mieszkaniec i Rada Gminy ma obowiązek albo 

przyjąć, albo odrzucić. Wniosek mieszkańca, czyli Państwa wniosek, tu chcę postawić sobie 

kościół, no bo założyłem jakiś związek wyznaniowy i składa wniosek i Rada mówi: 

tak, zgoda, albo mówi nie, nie wyrażamy zgody. Następnie, nie mówiąc o tym, że jeszcze 19 

czy 20 instytucji opiniuje ten plan. Mówię o tych instytucjach zewnętrznych, państwowych 

 i ten plan następnie Rada Gminy uchwala. No i budzi się facet, był 2006 rok, mamy rok 2022 

i mówi 'Na tej działce, którą zasiedziałem, chcę teraz sobie postawić budynek 

mieszkalno-usługowy'. No i okej. No i teraz Rada podejmuje decyzję: tak, przystępujemy do 

miejscowego planu lub nie. Proszę Państwa wielokrotnie słyszeliście różne afery, że gdzieś na 

wniosek jakiegoś dewelopera Rada Gminy, najczęściej to wójt, burmistrz, bo oczywiście on 

tam siedzi i knuje tylko w tym Urzędzie, zmienili przeznaczenie działek rolnych pod osiedle, 



no i oczywiście burmistrz tanio dostał jakieś tam mieszkanie i tak dalej. No nakręcają 

wszystkie te służby, tak jak tutaj jeden z klientów na tej Radzie też nakręca tak wszystkich. 

No i dzieją się wokół tego afery. No proszę Państwa, każdy może złożyć. Złożył ten Pan, 

może złożyć deweloper, może złożyć to każdy mieszkaniec, nawet niemieszkający na terenie 

gminy Mogielnica. Mówi - tak, jestem tutaj, jestem zainteresowany, mam zamiar kupić. 

Proszę Państwa uzgadnianie tego planu przez kilkanaście instytucji sprowadza się do tego, że 

czasami przez te wasze działki jest planowana droga, obwodnica Mogielnicy na przykład jest 

zaplanowana. Czy ona będzie zrealizowana, to jest druga sprawa. Ludzie się nie interesują, 

ale potem składają takie wnioski. No i teraz jest wydatek z budżetu gminy, bo uchwalenie 

tego planu i zmiany to jest zmiana studium, to jest taki przedplan miejscowy, za który trzeba 

zapłacić, który trzeba przeprowadzić całą procedurę, o której Państwu tutaj mówiłem. 

Potem dopiero przystąpić do miejscowego planu, znowu procedura 3, 4 lata. No w tym kraju 

jak gdyby prosto nic nie można zrobić i podaję taki przykład. Tylko że wokół tego sieją się 

teorie spiskowe. No i teraz decyzją Rady będzie czy przystąpicie Państwo czy nie. Jeżeli nie 

przystąpicie, no to znów będzie, że Pan burmistrz znów wymanewrował Radę i nakłonił, żeby 

zmienili lub nie zmienili. Miał w tym interes lub nie miał interesu.  Jeżeli Rada przystąpi, 

okej, ale Rada nie musi przystąpić, bo to są koszty. Przecież Rada nie ma budżetu z gumy, 

budżet ma podzielony i nie musi wygospodarować środków. Oczywiście naraża się w takiej 

sytuacji na odpowiedzialność odszkodowawczą. Tak jak teoretycznie próbuję Pan spod 

Biedronki, że tak powiem, zarobić na tym całym interesie i podobnie tu. Podobnie tu może 

nastąpić podobny proces żądania odszkodowania, ale proszę Państwa, udowodnienie tego 

odszkodowania, to nie jest taka prosta sprawa, bo na takich sytuacjach to wielu by, bo na 

przykład 100 osób w Mogielnicy się umawia - Ja chcę zmienić tu działkę pod budowlaną, tu 

chcę zmienić pod rolną i składa takie wnioski i 100 wniosków wpłynie. Może wpłynąć? 

No może wpłynąć. Rada no musi rozpatrzyć. A czy musi je uwzględnić? No chyba 

niekoniecznie Czy naraża się na proces odszkodowawczy? No naraża się. Ale proszę 

Państwa, to jest tak jak z planem zagospodarowania przestrzennego dla Lasek Gostomskich 

 i części Tomczyc, jest Pani sołtysowa. Rada Gminy uchwaliła miejscowy plan zakazujący 

tam zabudowy. Proszę Państwa zakazujący jest, dlatego że jedna z instytucji odpowiedziała - 

nie, to jest teren zalewowy. No i niech skarży właściciel działki w Tomczycach, że nie może 

sobie postawić budynku albo wykonać przyłącza energetycznego, bo przecież do mnie te 

skargi cały czas płyną. Państwo tego nie widzicie, a ja nie będę przynosił na każdą sesję i nie 

będę opowiadał tego. Proszę Państwa to nie jest tak, że wszystko wszędzie można, więc są 

pewne ograniczenia i w przypadku tej działki ja domniemywam, że też są ograniczenia, 

oczywiście nie będę mówił tutaj publicznie. Przedyskutuję z projektantami. Jeżeli ktoś  

z radnych chce uczestniczyć na etapie postępowania, jak zaproszę projektanta i będę się 

dzielił swoimi wątpliwościami, czy można, czy nie można, przedstawię to oczywiście Radzie, 

no to po prostu mogą powstawać różne niuanse. Według Pana Sawickiego czy Pana Kieszka, 

już nie pamiętam którego, po założeniu ogniw fotowoltaicznych rachunki wzrosły. Proszę 

Państwa gorszej bzdury nie można opowiadać, no ale no co ja mogę na to zrobić. 

Powiedziałem, co powiedziałem. Kto ma z Państwa ogniwa fotowoltaiczne, to wie, jak 

wygląda rozliczenie. 

Zostało to wytłumaczone, URA jeszcze nie podjęło tej decyzji, strażacy mają taryfy 

przemysłowe. Tak wygląda proces uchwalania miejscowego planu, no i tutaj śladem tego jest 

jeszcze ta słynna Biedronka. Co ciekawe sędzia w sądzie okręgowym, na który tutaj się 

powołuje prokurator, sędzia w sądzie okręgowym mówi 'Panie burmistrzu, przecież Pan 

wydaje pozwolenia na budowę' w domyśle, że ja nie chciałem wydać pozwolenia na budowę. 

A ja mówię do Pana sędziego, pamiętam, to jest osoba publiczna, Pan sędzia Łata, 3 razy się 

skład zmieniał. Proszę Państwa nie będę snuł teorii spiskowych, 3 razy skład się zmieniał  

w tej sprawie. 'Panie sędzio ja wydaję pozwolenia na budowę? Od 2004 roku pozwolenia na 



budowę wydaje starostwo'. O co skarży nas właściciel tej Biedronki? Że ja utrudniałem 

wydanie pozwolenia na budowę. Proszę Państwa można opisywać różne rzeczy, można pisać 

różne bzdury. Nie jestem w stanie wyedukować tutaj wszystkich. Część z Państwa pewnie 

zrozumiała, o co chodzi, bo może miała problemy z miejscowym planem, część nie. 

Uzyskanie pozwolenia na budowę w Grójcu czasami graniczy z cudem. Powiem dlaczego  

i nie bez kozery i sesja się nagrywa. Wiecie dlaczego? Dlatego że tam siedzą niestety 

niekompetentne osoby. Mój poprzedni sekretarz i były starosta jak rozpoczął kadencję, 

to napisałem list otwarty. Panie starosto, niech Pan ureguluje sprawę w Wydziale Geodezji 

 i Wydziale Budownictwa. Odczytał to jako atak na jego osobę. Nie wiem, czy Państwo 

pamiętacie to. Odpisał potem, cały był elaborat. Nie wiem, czy on pisał, czy ktoś mu pomagał 

pisać. Odpisał na całą stronę, że ja tu go atakuję. Proszę Państwa może ktoś z Państwa 

próbował uzyskać pozwolenie na budowę? Przeszliście gehennę? Nie życzę wam, bo my jako 

gmina to, że my zgłaszamy do budowy jakąś drogę i tak dalej, to Panie burmistrzu jeszcze nie 

ma, Panie burmistrzu jeszcze, no już środki przegłosowaliśmy. Proszę Państwa no w tej 

chwili uzyskanie pozwolenia na budowę w starostwie to graniczy z cudem. Sędzia w Sądzie 

Rejonowym w Grójcu odwraca mi komputer i mówi 'Panie burmistrzu, Pan chce tu zasiedzieć 

drogę, która jest na jeziorze'. Sędzia - to ja pokazuję, z kim mamy do czynienia w sądach. 

Pan chce zasiedzieć drogę na jeziorze. Proszę Państwa akurat znam, co to jest tak zwany 

Geoportal - geoportal.gov.pl, to jest państwowy Geoportal. Nie byłem na tyle nieuprzejmy, 

żeby pouczać sędziego, ale jak sobie włączycie ten Geoportal, to najpierw pokazuje się taka 

informacja, że te dane nie mogą służyć w żadnych postępowaniach, a sędzia w sądzie mi to 

pokazuje. No co miałem powiedzieć? Panie sędzio Pan nie wie, co Pan pokazuje? Proszę 

Państwa do sądu idzie się po wyrok, a nie po sprawiedliwość. Ja siebie nie tłumaczę, bo ja 

wiem, co zrobiłem i czy obciąża coś moje sumienie czy nie. Mojego sumienia nic nie obciąża, 

ale że kampania wyborcza się zaczęła, boją się następnych wyborów, że przegrają, no to 

trudno się mówi. Niech walczą. Dziękuję. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Szanowni Państwo kolejna informacja - 

Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy Gminy i Miasta Mogielnica 

 z Organizacjami Pozarządowymi oraz Innymi Podmiotami Prowadzącymi Działalność 

Pożytku Publicznego za 2021 rok sporządzone na podstawie art. 5a ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. 1. Roczny Program 

Współpracy Gminy i Miasta Mogielnica z Organizacjami Pozarządowymi oraz Innymi 

Podmiotami Prowadzącymi Działalność Pożytku Publicznego na 2021 rok przyjęty został 

uchwałą Rady Miejskiej w Mogielnicy z dnia 25 listopada 2020 roku numer 35/184/2020. 

Przyjęcie programu poprzedzone było zamieszczeniem jego projektu na stronie internetowej 

www.mogielnica.pl z informacją o możliwości składania uwag i wniosków do projektu. 2. Na 

podstawie wyżej wymienionej uchwały Burmistrz Gminy i Miasta Mogielnica ogłosił dnia 9 

grudnia 2020 roku otwarty konkurs ofert na realizację zadania publicznego w 2021 roku 

 w zakresie upowszechniania sportu. 3. Do końca terminu składania ofert wpłynęła jedna 

oferta złożonaprzez Klub Sportowy Mogielanka. 

4. Burmistrz Gminy i Miasta Mogielnica zarządzeniem nr 96/2020 powołał komisję 

konkursową do rozpatrzenia ofert na realizację w 2021 roku zadań publicznych przez 

podmioty prowadzące działalność pożytku publicznego. 5. Komisja konkursowa na 

posiedzeniu dnia 4 stycznia 2021 roku po dokonaniu oceny merytorycznej złożonych ofert, 

zarekomendowała Burmistrzowi Gminy i Miasta Mogielnica ofertę KS Mogielanka jako 

jedyną spełniającą wymagania zamieszczone w ofercie. 6. Dnia 4 stycznia 2021 roku 

Burmistrz Gminy i Miasta Mogielnica podjął decyzję o przyznaniu dotacji klubowi 

sportowemu KS Mogielanka. 7. Informacja o wyborze oferty została ogłoszona 4 stycznia 

2021 roku w sposób ustawowo wymagany. 8. Umowę o powierzenie realizacji zadania 



publicznego zawarto dnia 4 stycznia 2021 roku. 9. W toku realizacji umowy podpisano 

aneksy z dnia 1 grudnia 2021 roku oraz 10 grudnia 2021 roku i 22 grudnia 2021 roku 

dokonujących przeniesień środków z załącznika nr 1 do umowy. 10. Sprawozdanie końcowe 

z wykonania zadania publicznego zostało złożone przez KS Mogielanka dnia 18 stycznia 

2022 roku, które zostało sprawdzone pod względem merytorycznym.11. Dnia 21 stycznia 

2022 roku Burmistrz Gminy i Miasta Mogielnica zaakceptował sprawozdanie i stwierdził, że 

zadanie zostało wykonane zgodnie z zawartą umową. Podpisał burmistrz dr Sławomir 

Chmielewski oraz kierownik referatu - mgr Łukasz Utwald. To była kolejna informacja. 

 

16. Sprawy mieszkańców. 

 

Nie zgłoszono. 

 

17. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski zakończył obrady LXII Sesji Rady Miejskiej w 

Mogielnicy. 

 

 Na tym protokół zakończono. 

Protokołował    Sekretarz obrad  Przewodniczący obrad  

Grzegorz Frasoński  Irena Bogdan   Grzegorz Michalski 


